
Vestecké listy 10/2023     1

Téma
Region STAR - EXBIO

Prostor pro
Miroslava Dvořáka,
zastupitele obce

říjen 2023

facebook.com/vestecuprahy  instagram.com/vestec_offi  cial www.vestec.cz

Vestecké listy

VL_10-23_fin.indd   1VL_10-23_fin.indd   1 28.09.2023   19:50:5628.09.2023   19:50:56



2    Vestecké listy 10/2023

VL_10-23_fin.indd   2VL_10-23_fin.indd   2 28.09.2023   19:51:0828.09.2023   19:51:08



Vestecké listy 10/2023     3

Součástí této podařené akce byla mimo 
jiné i Narozeninová taškařice, kterou pro 
psy a  jejich páníčky uspořádal cvičák 
Vestec. Více informací o této akci najde-
te dále. 

Sportoviště Vestec již opět naplno oži-
lo podzimní sezónou a  můžete se přijít 
podívat na zápasy našich fotbalistů, tré-
ninky a zápasy naší fotbalové mládeže. 
Své tréninky spustil naplno také oddíl 
ping-pongu, protože koncem září všem 
družstvům začínají ostré soutěžní zápa-
sy. Svou soutěž intenzivně fi nišují i  no-
hejbalisté. A abych nezapomněl na naše 
mažoretky, tak možná si někteří všimli 
náborového billboardu u  silnice, takže 
naplno trénují i  naše nejmladší členky 
oddílu mažoretek.

V  části Prostor pro tentokrát předsta-
vujeme Miroslava Dvořáka, člena za-
stupitelstva obce a  věřím, že se s  ním 
rádi seznámíte. Zároveň vám přinášíme 
zajímavý rozhovor s ředitelem vestecké 
fi rmy EXBIO Vladimírem Viklickým ml. 
o  vizi společnosti a  také o  spolupráci 
s vedením obce. 

Editorial

Vážení čtenáři, milí sousedé,

léto a dovolené opět utekly rychleji, 
než si mnozí z nás přáli, a tak 
v tomto čísle najdete alespoň pár 
pěkných fotek z Loučení s létem 
u nás ve Vestci. 

Jiří Řízek
místostarosta obce

V  neposlední řadě si vás také dovolu-
ji pozvat na sousedské setkání obča-
nů Vestce a  Jesenice uprostřed ulice 
Na Průhoně, které proběhne v  sobotu 
7. října odpoledne a můžete se i zúčast-
nit soutěží o nejlepší palačinku a nejlepší 
marmeládu - svou marmeládu můžete 
přihlásit do soutěže do čtvrtka do čtvrt-
ka 5. října na email kultura@vestec.cz. 
Hned následující víkend můžete navštívit 
dětskou burzu oblečení a potřeb pro děti 
v hale na hřišti a určitě si nenechte ujít 
ani dýňohraní a halloweenský rej stejnou 
sobotu odpoledne na sportovišti. 

Přeji vám krásný a klidný podzim a věřím, 
že se na řadě z pořádaných akcí setká-
me osobně.

Těším se na vás,

Jiří Řízek
místostarosta obce
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Ahoj léto, Ahoj 
prázdniny..., zaznělo 
na akci Loučení s létem
První zářijovou sobotu ožila hráz i okolí Vesteckého 

rybníka. Kulturní komise si vzala za své připravit akci 

na konec prázdnin takzvaně na „pohodu“ a pohoda 

na akci určitě nechyběla.

Po celý den od dopoledních hodin až po 
setmění bylo možné si na hrázi rybníka 
vybírat ze široké nabídky gastro podniků 
ze širokého okolí. Od ústřic, mořských 
plodů, burgerů, quesadill, tortil, vafl í, 
zmrzliny, indonéských rolek či bůčku 
přes víno, míchané nápoje a pivo. Naší 
snahou bylo nabídnout ve spolupráci 

s Caff è del Borgo a díky jejich kontak-
tům občanům Vestce ochutnávku ob-

čerstvení formou street food festivalu.

Louka za rybníkem patřila od rána pej-
skům a jejich páníčkům. Konala se zde 
oslava 20 let od založení vesteckého 

kynologického spolku, přesněji naší 
693. ZKO Vestec. Pro pejsky a jejich pá-
níčky byl připraven program plný soutě-
ží a zajímavostí a více si o něm můžete 
přečíst v samostatném článku v  tomto 
vydání. Oslava se vydařila a my přeje-
me spolku mnoho elánu do další práce. 
Ať se Vám daří. 
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Po obědě se louka proměnila v hravou 
a kreativní zónu pro širokou veřejnost. 
K  zapůjčení zde byly nejrůznější des-
kové a společenské hry. V rámci květi-
nového workshopu si převážně dívky 
a ženy vyráběly ze živých květin náram-
ky a také čelenky, které jim možná ještě 
dnes připomínají ty poslední prázdnino-
vé dny. Pánové a chlapci zase více oce-
nili sportovní zónu, kde byla k zapůjčení 
kola na projížďku připravenou trasou 
s překážkami, střelba z  luku, fotbalové 
branky, hod na koš a jiné hravé aktivity. 
O tuto část akce se postaral cyklistický 
spolek POCTA. Blíže u rybníka nechy-
běla dílnička s  korálkovými náramky 
a workshop barevných rasta copánků, 
o které byl obrovský zájem, a to nejen 
mezi malými slečnami.

Aktuálně

Také rybník odpoledne netradičně ožil. 
Malí i velcí návštěvníci měli možnost vy-
zkoušet si aquazorbingovou kouli a vá-
lec, paddleboardy či kánoe. Každý vodák 
byl však nejprve poučen o bezpečnosti 
jízdy a pak už si mohl užít plavbu po ryb-
níce. Na 16. hodinu měla na pláži u ryb-
níka sraz plavidla, která se přihlásila na 

Neckyádu. Velmi příjemně nás překva-
pila originalita i nasazení všech posádek. 
Návštěvníci akce, kteří zcela zaplnili hráz 
rybníka, tak úderem 17. hodiny mohli 
vidět jízdu Titanicu, Krokodýla, Hou-
senky, Rakve i s upírem či květinou loď 
s hippies posádkou a jiná originální pla-
vidla, která nelze jednoduše pojmeno-
vat. Všechny posádky nakonec zdárně 
obepluly sochu Dyády a vrátily se zpět 
na pláž u lávky. Diváci na hrázi rybníka 

Kulturní 
akce pro vás 

připravují: 
Vendy, Míša, 

Linda, Eva, 
Katka, Jana, 

Katka a Káča.
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jim po celou dobu mocně fandili a po-
vzbuzovali je potleskem a skandováním. 
Někteří dopluli zpět rychle a v suchu, jiní 
skončili ve vodě, ale zvládli to nakonec 
všichni! Všem účastníkům ještě jednou 
děkujeme za čas a energii, kterou vložili 
nejen do přípravy svých plavidel, ale i at-
mosféru, kterou při Neckydádě na ryb-
níce vytvořili. 

Děkujeme a budeme se těšit v příštím 

roce i na další plavidla. Velmi rádi jsme 
navázali na tradici neckyád na Vestec-
kém rybníku a určitě bychom v ní chtěli 
pokračovat, spolu s vámi.

Na hrázi celou pohodovou atmosféru 
akce dotvářela hudební produkce ka-
pely KristaLin a jejich hostů Andrey Ka-
lousové a Martina Schreinera, kteří své 
diváky a posluchače vydrželi bavit celé 
tři hodiny, až do začátku neckyády.

Celý sobotní den a příjemnou akci pak 
zakončilo letní kino na louce promítáním 
pohádky Princezna zakletá v  čase  2. 
Projekci sledovalo přes 300 malých 
i velkých návštěvníků, nejvíce za letošní 
léto, a není se čemu divit, počasí nám 
dnes opravdu přálo a rozloučení s létem 
proběhlo pohodově.

Za kulturní komisi
Jana Strnad Votavová
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Aktuálně
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Narozeninová psí 
taškařice
Součástí vydařeného Loučení s letošním létem, byla 

Narozeninová taškařice, kterou pro psy a jejich páníčky 

uspořádal cvičák Vestec na oslavu svého dvacetiletého 

působení v obci. 

Přestože je naše kynologická organi-
zace jednou z nejmenších v republice, 
troufl a si na poměrně velkolepou akci 
na louce u rybníka. Součástí byly sou-
těže o  nejšikovnějšího a  nejsympatič-
tějšího psa dne, ukázky obran, ale také 
velice zajímavé povídání „psích záchra-
nářů“ v podání Petry Pabiškové a jejích 
kolegyň z Veterinární záchranné služby 
Pet Medic, která působí nonstop v Pra-
ze a ve Středočeském kraji. 

Základní kynologická organizace Ves-
tec vznikla v  roce 2003 a  první cvi-
čák měla za rybníkem. Tady se také 
v roce 2005 konala vůbec první soutěž 
„O vesteckého šikulu“. 

Tenkrát sice závodili jen čtyři psi, ale 
i  tak byly položeny základy pro tra-
diční soutěžní radovánky. Do těch se 
každoročně zapojuje až 30 psů, dnes 
už na novém cvičáku u cyklostezky na 
Kunratice. Právě osvědčené disciplíny 
z  radovánek byly základem narozeni-
nové taškařice pro veřejnost. Každý 
si tu mohl vyzkoušet agility, zda pes 

vydrží v odložení než panička či pání-
ček složí puzzle, dokáže projít dráhu 
se psem u  nohy s  naběračkou plnou 
vody, nebo jak rychle pes přiběhne na 
zavolání přes dráhu plnou lákadel a pa-
mlsků. Nejveselejší disciplínou byla zá-
věrečná soutěž o  nejsympatičtějšího 
psa dne, kterou hodnotily děti z řad di-
váků. Zapojili se do ní všichni přítomní 
psi a předvedli své nejlepší kousky. 

S  přípravou akce ochotně pomohli 
chlapi z Technických služeb a ze Sbo-

VL_10-23_fin.indd   10VL_10-23_fin.indd   10 28.09.2023   19:51:1728.09.2023   19:51:17



Vestecké listy 10/2023     11

ru dobrovolných hasičů a o organizaci 
se postarala parta veselých pomoc-
níků. Všem patří velký dík za to, jak 
pohodové dopoledne jsme si všich-
ni mohli užít. Zvláštní poděkování si 
však zaslouží vedení obce. Nejen za 
to, že vytvořila podmínky pro vznik 
organizace, ale hlavně za to, že ji po 
celou dobu podporuje. Každoročně 
tak mohou výcvikem projít desítky 

psů se svými páníčky z Vestce a okolí. 
V současné době tu působí čtyři tre-
néři a přestože jde o malou organiza-
ci, věnují se jak základní poslušnosti 
pro štěňata, tak nejrůznějším psím 
aktivitám, jako jsou agility, nosework, 
či klikrtrénink. Díky novému trenérovi 
Martinovi se tu nově mohou zdokona-
lovat v obranách a nebo se pustit i do 
tréninku stop.

Aktuálně
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Jako již tradičně vás zveme na BUR-

ZU DĚTSKÉHO OBLEČENÍ A POTŘEB 

PRO DĚTI, která bude po delší době 
opět dvoudenní! Zahajujeme v  pátek 

13. 10. ve 13 hod ve sportovní hale ve 
Vestci u školky a pokračujeme i v sobo-

tu 14. 10. 2023 od 10 hod do 13 hod. 

Určitě se nemusíte bát, že byste nic 
nevybrali, nabídka oblečení pro obdo-

Podzimní akce v RC Baráček 

- burza, kouzelník, focení
Od září vám nabízíme opět širokou nabídku kurzů 
pro děti a rodiče, včetně novinek jako je Znakování 
s miminky nebo Kurz společenských tanců pro děti. 
Některé kroužky mají ještě poslední volná místa, naši 
nabídku najdete na rcbaracek.cz. A co jsme pro vás 
připravili na podzim? 

bí podzim/zima bude jistě zase boha-
tá. Kromě oblečení máme pravidelně 
v nabídce také boty, hračky, sportovní 
vybavení a  další potřeby pro mimin-
ka i  větší děti. Chcete-li sami nabíd-
nout dětské věci k prodeji, kontaktujte 
nás na e-mailu: rcbaracek@gmail.com. 
Prodávat můžete sami za poplatek 
150 Kč/oba dny nebo můžete využít 
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RC Baráček

prodej přes členy RC Baráček. Pro pří-
pravu prostor před prodejem hledáme 
dobrovolníky! Pokud byste nám po-
mohli ráno prostor nachystat a své věci 
si vyložit na připravené stoly, odpustíme 
vám manipulační poplatek za položky. 

Pokud vám nevyjde zastavit se za námi 
v pátek, určitě dorazte v sobotu dopo-
ledne. Nejen že na stolech bude stále 
velké množství oblečení, ale také proto, 
že v 10:30 VYSTOUPÍ PŘÍMO V HALE 

KOUZELNÍK RENO, který má připra-
vený bohatý interaktivní kouzelný pro-
gram pro děti i  dospělé. Vstupné na 
kouzelníka je dobrovolné.

Před Vánoci pak plánujeme další rodin-
né focení, tentokrát interiérové v našem 
„ateliéru“ v herně, s patřičnými vánoč-
ními dekoracemi. Tyto fotky bývají ob-
líbeným vánočním dárkem i  krásnou 
památkou na sváteční chvíle. Termín 
a bližší informace zveřejníme na našich 
webových stránkách rcbaracek.cz.

Těšíme se na viděnou u nás v Baráčku.

Katka Haladová, RC Baráček, z.s.

SPORTOVNÍ HALA VE VESTCI,  U HŘ IŠTĚ  575 

BURZA 
DĚTSKÉHO OBLEČENÍ

Přihlaste se k prodeji -
prodávejte osobně nebo 
přes RC Baráček.
  

Nabídnout můžete podzimní a zimní  
dětské oblečení ve velikostech 50 - 170,
boty, hračky, potřeby pro miminka ale i
sportovní potřeby! 
  

Více informací a přihlášky na
rcbaracek@gmail.com do 10. 10. 2023 nebo
do zaplnění kapacity prodejních míst.

Hledáme dobrovolníky.                    Těšíme se na vás!  

S O U Č A S N Ě  B U D E  P R O B Í H A T  S B Í R K A  O B L E Č E N Í  
A  S P O R T O V N Í H O  V Y B A V E N Í  P R O  D Ě T I  ( A Ž  D O  2 0  L E T )  
Z  D Ě T S K É H O  D O M O V A  K A Š P E R S K É  H O R Y - C H A N O V I C E .

pátek 13.10. 13-18 hod

sobota 14.10. 10-13 hod

V  SOBOTU  OD  10:30
VYSTOUPÍ  KOUZELN ÍK
vstupné  dobrovo lné
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Hlavním výrobkem vaší fi rmy jsou 

monoklonální protilátky. Můžete 

čtenářům vysvětlit, co to je, jak 

se vyrábí a k čemu se používají?

Před pandemií COVID-19 se to tak 
jednoduše vysvětlit nedalo, ale celá 
situace s koronavirem vlastně výrazně 
pomohla mnoha lidem pochopit složi-
té odborné pojmy. Monoklonální proti-
látky jsou produktem jedné konkrétní 
buněčné linie, tzv. hybridomové linie, 
která do kultivačního média vylučuje 
konkrétní protilátku o  známých vlast-
nostech. Z kultivačního média se poté 
protilátky izolují a dále zpracovávají.

Protilátky se přirozeně vážou na přísně 
specifi cké části buněk a  tím umožňují 
jejich detekci za účelem výzkumu nebo 
i  diagnostiky onemocnění. EXBIO se 
specializuje na diagnostikování onko-

logických onemocnění krve, tedy růz-
ných typů leukémií.

Kdo převážně využívá 

vaše produkty? 

Našimi zákazníky jsou klinické labora-
toře v  nemocnicích. Díky naším pro-
duktům jsou schopni diagnostikovat 
závažné choroby jako je leukemie a ná-
sledně vybrat správnou léčbu. 

Máte nějakou vlajkovou 

loď mezi výrobky?

Máme unikátní produkt, který se nám 
podařilo vytvořit po letech spoluprá-
ce s  klinickými pracovišti v  Čechách 
i v zahraniční. Jako první na světě jsme 
uvedli na trh diagnostický prostředek 
na jeden určitý typ leukémie.

Naše výrobky pomáhají 
lékařům a pacientům 
po celém světě, 
říká ředitel vestecké fi rmy EXBIO 

Více než 20 let sídlí ve Vestci česká rodinná fi rma EXBIO. 
Vyvíjí a vyrábí produkty, které pomáhají diagnostikovat 
vážná onemocnění a navrhovat nejlepší léčbu pro 
pacienty po celém světě. S ředitelem fi rmy Vladimírem 
Viklickým ml. jsme hovořili o jeho vizi, spokojených 
zaměstnancích i spolupráci s vedením obce. 
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Téma

Kde všude se lékaři a pacienti 

mohou setkat s vašimi produkty?

Z  Vestce vyvážíme do šedesáti zemí, 
ale díky spolupráci s  nadnárodní fi r-
mou se naše produkty používají po ce-
lém světě. 

Kdy vznikl nápad na 

založení fi rmy EXBIO?

S myšlenkou na založení fi rmy přišel 
můj otec Vladimír Viklický, krátce po 
revoluci v roce 1990. Historie EXBIO 
však sahá ještě hlouběji do sociali-
smu, kdy se v  naší republice řešila 
řada biotechnologických projektů. 
Vznikaly podniky a  instituce jako 
Ústav sér a  očkovacích látek. Otec 
tehdy působil na Ústavu moleku-

lární genetiky Akademie věd v  Krči 
(UMG), kde vznikla tzv. realizační 
jednotka na výrobu monoklonálních 
protilátek. Po revoluci se jejich pro-
dejem do zahraničí zabývalo právě 
EXBIO, protože UMG se této oblasti 
obchodu nemohlo věnovat. Časem 
přešla veškerá agenda, včetně čtyř 
akademických zaměstnanců na naši 
fi rmu, tehdy ještě sídlící v  krčském 
areálu. 

VL_10-23_fin.indd   15VL_10-23_fin.indd   15 28.09.2023   19:51:1928.09.2023   19:51:19



16    Vestecké listy 10/2023

Nyní sídlíte ve Vestci. Jak to k tomu 

došlo?

Někdy na přelomu tisíciletí už se fi rmě 
docela dařilo, ale přišel problém s ne-
dostatkem prostor. Začali jsme se roz-
hlížet po okolních pozemcích a  volba 
padla na Vestec. Zrovna se utvářela 
místní průmyslová zóna. Měli jsme to 
kousek do Krče k ostatním akademic-
kým ústavům a navíc jsme mohli využít 
strukturální fondy, které nám na počát-
ku velmi pomohly. Hlavně s  budová-
ním infrastruktury. V  roce 2003 jsme 
se nastěhovali do společných prostor 
s fi rmou VIDIA, která s námi byla v tech-
nologickém inkubátoru Akademie věd. 
Po dokončení stavby v roce 2010 jsme 
už byli ve vlastní budově a v roce 2014 
přibyl další objekt. K  největšímu roz-
šíření došlo loni, jednalo se převážně 
o laboratoře a sklady. Ze 3000 m2 jsme 
vyrostli na 10 000 m2. 

Jak jste spokojený ve Vestci?

Jsem nadšený! Je to tady klidné pro-
středí, o  které se obec dobře stará. 
V  případě potřeby nám vždy vyjdou 
vstříc. Například během stavby nových 
budov. Nikdy neřeknou ne. Jsou to lidé 
na svém místě, kteří vždy pomohou. 

Spolupracujete s některými 

místními fi rmami nebo 

výzkumnými organizacemi?

Například s  Biotechnologickým ústa-
vem AV ČR v centru BIOCEV. Rádi by-
chom se od nich něco přiučili.

Jste také součástí regionu STAR, 

vědecko-technického klastru 

mezi obcemi Vestec, Zlatníky-

Hodkovice a Dolní Břežany. 

Jak může EXBIO podporovat 

další vzdělávací a vědecký 

rozvoj tohoto mikroregionu? 

Já jsem strašně rád, že STAR region 
vznikl a  je zde velká koncentrace vý-
zkumných organizací a  technologic-
kých fi rem. Těší mě podpora ze strany 
obcí i  společné aktivity, které se zde 
vytvářejí. Zatím nejsme tak aktivní, jak 
bychom si přáli. Cítíme to jako handi-
cap, ale snažíme se. 

Pokud by zde v  budoucnu vznikla 
střední škola, nabídli jsme účast s na-
bídkou programů. Celou myšlenku 
STAR podporujeme a myslím si, že ta-
ková iniciativa je velmi prospěšná pro 
obec i lidi, kteří zde žijí a pracují. 

VL_10-23_fin.indd   16VL_10-23_fin.indd   16 28.09.2023   19:51:2028.09.2023   19:51:20



Vestecké listy 10/2023     17

Máte od začátku působení 

fi rmy stále stejnou vizi nebo se 

postupem času nějak změnila?

Nenazval bych to změnou, ale vývo-
jem. Na počátku jsme byli v našich čin-
nostech široce rozkročeni. Postupem 
času nám velmi pomohlo soustředit 
se na jednu věc – vývoj látek pro vědu 
a klinickou diagnostiku. Musím říci, že je 
to značně osvěžující. Člověk se neroz-
ptyluje a jde jedním směrem, s jedním 
cílem.

Jak se vám daří udržovat 

ve fi rmě týmového ducha, 

motivovat zaměstnance?

Vše co děláme, nás musí bavit. Když 
nás práce bude bavit, budeme mít vý-
sledky. Když nás bavit nebude, nemá 
cenu to dělat. Chceme, aby zaměst-
nanci měli pěkné prostředí a  cítili se 

dobře. Pak je to bude bavit. Jsme ro-
dinná fi rma, byť některé procesy musí-
me mít korporátní. 

Kolik máte nyní zaměstnanců?

Blížíme se stovce. Většinu se snažím 
poznat osobně.

Čerpáte nějakou inspiraci 

ze zahraniční? 

Ano, snažím se také inspirovat, občas 
z toho něco využijeme. Zajímá mě zvy-
šování produktivity pomocí automati-
zace. Ale jinak si jdeme svojí ověřenou 
cestou, která funguje. 

Ve vedení pokračujete po 

svém otci. Přemýšlíte nad 

další budoucností fi rmy? 

Zatím to není hlavní téma. Děti spo-
lečníků nejsou tak velké, abychom 
to mohli řešit. Ale bavíme se o   tom, 
zajímají se. Nechci je do ničeho nutit. 
Navíc jsem ještě relativně mladý a po-
třebuji ještě něco dokázat. 

Téma 
Region STAR - EXBIO
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Jak se vypořádáváte s globálními 

problémy, například ceny 

energií nebo vlivem průmyslu 

na životní prostředí? 

Ceny energií jsou samozřejmě téma, 
ale biotechnologie mají jednu skvělou 
výhodu - pracují s  obrovskou přida-
nou hodnotou a cena energií není tak 
výrazná položka. Samozřejmě nám na-
rostly energie o 400 %, a to jen v elek-
trice. Což teď bude zase jiné, ale tohle 
byl loňský rok. Ale není to nic, co by 
nás ohrožovalo. 

Předpokládám, že vaše nové 

budovy ve Vestci už jsou 

energeticky efektivní? 

Administrativní i výrobní prostory jsou 
napojené na tepelná čerpadla. Máme 
desítky vrtů do sta metrů. Je to neuvě-
řitelná úspora. Také plánujeme fotovol-
taické panely na střechy.

Máte nějaké vzdělávací aktivity? 

Například pro mladé vědce?

Podílíme se na kurzech 2. lékařské 
fakulty Univerzity Karlovy a  Fakultní 
nemocnice v  Motole. Spíše než smě-
rem k  vědcům se soustředíme na 
naše zákazníky z klinických laboratoří. 
V  současnosti hlavně v  oblasti nové 
legislativy, která výrazně zpřísňuje 
podmínky pro výrobu a používání dia-
gnostických prostředků in-vitro. 

Objednací termíny nabídneme dle Vašich potřeb.

Přistupujeme ke každé klientce individuálně a s citlivou péčí.

Využíváme nejmodernější diagnostické vybavení.

Předáme Vám zprávu ihned po vyšetření.

Vyšetřujeme všechny ženy bez ohledu 
na věk, bydliště, pojištění a národnost.

Objednání + 420 775 13 11 11
nebo online na
www.buprague.cz
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Senioři

Na středu 16. 8. si vestečtí senioři naplá-
novali takové malé cestovní povyražení. 
Na programu nebyly památky. Nechtělo 
se jim procházet zámeckými komnata-
mi a vstupovat do přilehlých parků a za-
hrad. V tu dobu je nenalákala ani žádná 
atraktivní výstava. Prostě si jen povyra-
zili a zopakovali si výlet, který už jednou 
absolvovali. Tehdy byla cílovou stanicí 
Trója, teď si výletníci objednali jen hodi-
novou projížďku na palubě parníku. 

Pro všechny zúčastněné znamenala 
akce příjemné zpestření všedního dne, 
které bylo umocněné příjemným po-
časím. Pro 13 seniorů nebyl tentokrát 
objednán žádný autobus, takže všich-
ni nasedli do příměstského autobusu 
a na Opatově pak pokračovali metrem 
a tramvají až k Palackého nábřeží. Zde 
mělo vedení SVS dojednanou vyhlídko-
vou plavbu parníkem. 

Z hladiny Vltavy se všem nabídlo zná-
mé, ale stále skvostné a neotřelé pano-
rama Pražského hradu a půvab dalších 
známých pamětihodností. Z  jiné per-

Výlet do Prahy, 
vyhlídková plavba 
po Vltavě

spektivy, z  jiného úhlu nebo chcete-
-li, z útulného posezení uvnitř nebo ze 
sluneční paluby. Výletníci míjeli Zlatou 
kapličku, podpluli Karlův most, nahlédli 
po pravé straně do ulic Starého města 
a o kousek dál na významnou novore-
nesanční budovu Rudolfi na. Opačný 
břeh Vltavy poskytoval pohled na os-
trov Kampa s  Čertovkou a  Sovovými 
mlýny. V  závěru pak na Malou Stranu 
a třeba i na novobarokní Strakovu vilu. 
Prostory parníku nabízely občerstvení 
a pasažéři si mohli vyslechnout zajíma-
vý komentář.

Celý výlet byl velmi příjemný a všichni 
zúčastnění si jej užili jaksepatří.
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PROSTOR PRO 
Miroslava Dvořáka, 
člena zastupitelstva obce

Do Vestce jsme se přistěhovali v roce 2006. Když jsme 
hledali s manželkou místo, kam bychom se mohli z rodné 
Prahy přestěhovat, Vestec pro nás byl pouze „jednou 
z mnoha obcí“ sousedících s Prahou. Bez mateřské 
školy, se spádovou školou v Jesenici, která tehdy měla 
velice špatnou pověst, s minimálním vyžitím pro děti, 
ať už v rámci dětských hřišť nebo sportovních kroužků, 
s minimální možností sportovních aktivit pro dospělé 
a také například bez pošty. 

To, že jsme si vybrali jako místo pro ži-
vot Vestec, vlastně rozhodl dům na po-
mezí staré a nové výstavby v ulici Na 
Suchých, který se manželce moc líbil 
a „rozhodla za nás“ ho koupit. Za těch 
posledních 17 let obě moje skvělé děti 
nejen lehce přesáhly hranici dospělos-
ti, ale také dospěl Vestec. Dramaticky 
se zlepšila vybavenost obce a Vestec 
dnes už určitě není jen „jednou obcí 
z  mnoha“. Nejednou se mi v  posled-
ní době stalo, že mi kamarádi a známí 
z Prahy a středních Čech říkali: „Vestec, 
tam to znám, tam máte ty skvělý akce“ 
nebo „tam máte super areál pro děti“ 
nebo „jezdím k vám na „trojúhelník“ na 
brusle, zaběhat si“.
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Prostor pro

Miroslav Dvořák po ukončení lodní prů-
myslovky v Děčíně vystudoval námoř-
ní akademii v Gdyni v Polsku. Nějakou 
dobu byl i  navigačním důstojníkem, 
a ani dnes si na nedostatek práce stě-
žovat nemůže. Působí posledních více 
než dvacet let v různých pozicích v me-
zinárodním obchodě a marketingu. 

Dříve námořník, teď Pirát

Oproti mým kolegyním a  kolegům 
v zastupitelstvu byla moje cesta do za-
stupitelstva trochu opačná. Vždy mě 
zajímalo, jak fungují veřejné organiza-
ce, včetně politických stran. Také mě 
zajímalo, co se děje s penězi, které od-
vádím na mnoha daních. Uvědomte si, 
velice zjednodušeně, že pokud máte 
čistou měsíční mzdu 30 000 korun, tak 
se všemi odvody pojistného a daní je 
to skoro 50 000 Kč. Kromě toho platí-
te DPH a jiné daně a cla, odhadněme 
20 %. Takže z  50 000 korun můžete 
skutečně utratit jen cca 25 000 korun, 
což je polovina. No a mě vždycky zají-
malo, co se vlastně děje s tou druhou 
polovinou, kterou utratit nemůžu. Takže 
jsem si řekl, že bych chtěl pochopit, jak 
vlastně politici a politické strany s těmi 
penězi nakládají. 

V minulosti jsem ale i kvůli malým dě-
tem neměl dostatek času, abych se 
tomu mohl věnovat. Dcera i syn postup-
ně vyrostli a mně se uvolnil čas i na jiné 

aktivity. Prvním krokem bylo pochopit, 
jak fungují politické strany. Rozhodl 
jsem se tedy vstoupit do jedné ze stran 
a v roce 2019 jsem se vážně rozhodo-
val mezi Českou pirátskou stranou, TOP 
09 a ODS. V případě ODS mi připadalo, 
že bohužel stále nebyla tak čistá, jak by 
měla být. TOP 09 byla v té době nevý-
znamná strana s podporou 3 % a háda-
la se skoro s každým. O Pirátech jsem 
si zjistil, že se ztotožňují s  otevřenou 
transparentní společností, urychleným 
zaváděním moderních technologií ve 
společnosti a zejména ve státní správě 
a  upřednostňují investice do vzdělá-
vání. Také se mi líbilo a jako nováčkovi 
hodilo, že členská základna díky ote-
vřenému online prostoru ví o všech jed-
náních a rozhodnutích. Takže nakonec 
vlastně nebylo co řešit a  z  bývalého 
námořníka se stal Pirát. Po devítiměsíč-
ním důkladném „pirátském grilování“ 
a seznamování mě v červnu roku 2020 
přijali a dnes jsem prvním místopředse-
dou místního sdružení Jesenice-Jílové, 
které sahá od pravého břehu Vltavy až 
do Říčan. 

Následně jsem se rozhodl zapojit do 
dění ve Vestci. Už dlouho se mi líbilo do-
savadní směřování obce, a proto jsem 
našemu panu starostovi nabídl, jestli by 
nechtěl využít můj volný čas a  zkuše-
nosti. V roce 2022 jsem se stal členem 
fi nančního výboru a na podzim jsem byl 
zvolen do zastupitelstva obce. Jsem za 
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to rád, protože si myslím, že se obec 
rozvíjí správným směrem a  já k  tomu 
mohu ve volném čase také přispět. Za-
stupitelstvo má pro roky 2022-2026 
jasný program, který byl zveřejněn po 
volbách i zde ve Vesteckých listech. Já 
se v zastupitelstvu, kromě podpory to-
hoto programu, zajímám hlavně o tyto 
čtyři oblasti. 

Finance, transparentnost, 

doprava a sportovní vyžití

Oblast fi nancí a fi nančně udržitelného 

rozvoje obce

Obec má v  současnosti díky konzis-
tentní dobré práci pana starosty Švece 
a minulých kolegů velice dobré příjmy. 
Naším úkolem je zajistit, aby obec tyto 
příjmy efektivně použila na zajištění bu-
doucích dodatečných příjmů a  pokud 
to není možné, tak je ušetřila pro bu-
doucno. Také chci zajistit, aby obec byla 
připravena na eventualitu nenadálého 
poklesu příjmů a  zejména se vyhnula 
závazkům, které by v  případě poklesu 
příjmů nemohla splnit. Určitě chci zajistit, 
aby v obci nezůstaly nedostavěné nebo 
chátrající „megalomanské“ projekty. 

Dobrou zprávou je, že vidím, že se toto 
nestane. Vedení obce má rozpracová-
no několik slibných nápadů, jak obec 
opět posunout na vyšší úroveň a zajistit 
minimálně stejnou úroveň příjmů i v bu-
doucnosti. A takové projekty budu vždy 
podporovat a určitě jim dám svůj hlas.

Transparentnost obce vůči občanům

Z kontaktů z pirátské strany vím a mohu 

porovnat, že transparentnost obce vůči 
občanům je nadstandardní. Nicméně 
mám myšlenku, jak z naší obce udělat 
premianta v rámci celé země. Zatím žád-
ná obec, město nebo kraj nedokázala 
implementovat projekt rozklikávacího 
rozpočtu do úrovně faktur. Proto jednám 
s panem starostou, jak k  této tematice 
přistoupit. Doufám, že se nám podaří 
tuto myšlenku zrealizovat, protože pak 
by se Vestec mohl stát vzorem transpa-
rentnosti pro všechny veřejné činitele. 
A hlavně si myslím, že by to bylo pro-
spěšné a přínosné pro občany Vestce.

Dopravní situace

Dopravní napojení směrem do Pra-
hy by mohlo být lepší, ať už se jedná 
o veřejnou nebo soukromou dopravu. 
Bohužel tento úkol značně přesahuje 
možnosti vedení obce a  k  podstatné-
mu zlepšení dojde po otevření trasy 
metra D. Přestože se to může zdát jako 
hudba daleké budoucnosti, jsem rád, 
že vedení obce už intenzivně pracuje 
na tom, aby Vestec byl součástí celého 
systému dopravního napojení. Myslím, 
že co nedohodneme v horizontu 3-4 let 
nejbližších let, to už pak nedoženeme. 

Sportovní vyžití obyvatel obce

Obec v  minulosti investovala, investuje 
a  bude investovat do sportovní infra-
struktury a  sportovního vyžití, zejména 
našich dětí. Velké investice byly realizo-
vány především v oblasti fotbalu. Chtěl 
bych tento sport dále podporovat a při-
dat i  investice do jiných sportů. Mým 
snem je, kromě jiného, projekt inteligent-
ně osvětlené, změkčené, pro páteř šetr-
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né „smart-dráhy“ pro chůzi i běh, dlouhé 
minimálně 5 kilometrů. Podobnou stezku 
mají v Budapešti na Margaretině ostrově 
a nic podobného určitě není ani v Praze 
ani jinde ve Středočeském kraji. Taková-
to investice by tedy naši obec opět udě-
lala v něčem unikátní.

Kde vidím budoucnost Vestce 

Chtěl bych zdůraznit, že obec se za po-
sledních 8 až 10 let ohromně posunula 
správným směrem. Dlouhodobá práce 
minulých a současných kolegů zastupi-
telů přináší zasloužené ovoce a doufám, 
že to vidí a oceňují i občané. Význam 
obce roste i  v  rámci regionu a  kraje. 
Velice dobrou strategickou myšlenkou 
bylo vytvoření spolku Dolnobřežansko, 
protože jedině tak může obec jednat 
s krajem a státem na podobné úrovni 
jako největší města v  kraji, například 
Mladá Boleslav nebo Kladno. 

Prostor pro
Miroslava Dvořáka, zastupitele obce

Ze střednědobého pohledu bych rád, 
pokud by se nám zastupitelům podařilo 
obec kvalitně připravit na možné skon-
čení současných mimořádných příjmů 
a  ideálně i  přijít s  dalšími projekty na 
jejich navýšení. Dále bych moc rád za-
vedl zmiňovaný rozklikávací rozpočet 
pro další zvýšení transparentnosti obce 
vůči občanům. A také bych rád připravil 
zmíněný projekt „smart-dráhy“.

Z dlouhodobého pohledu je mým přá-
ním, abychom v roce 2033 mohli říci:

• obec má stále nadstandardní pří-
jmy a dokáže je efektivně využít na 
další zlepšování života občanů,

• obec je unikátní tím, jak je transpa-
rentní vůči občanům a ostatní se to 
k nám jezdí učit,

• obec je skvěle připravena nebo 
ideálně již funguje v rámci postup-
ného otevírání trasy metra D,

• každý večer nebo ráno se můžu jít 
projít nebo proběhnout na naši uni-
kátní „smart-dráhu“, která je i za tmy 
inteligentně osvětlená a proto hoj-
ně bez obav používaná i mnoha že-
nami. A sem k nám na ní do Vestce 
jezdí lidé z širokého okolí.
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Velká voda ve Vestci 

v minulém století

Zemědělská půda určená k  obdě-
lávání musela procházet meliorací. 
Zaujímala v  katastru i  více plochy. 
Po zimě na ní dlouho ležel sníh a ne-
dovoloval rozjet jarní práce. V letním 
období zase bouřky, časté a hlavně 
dlouhotrvající deště ničily úrodu. Pa-
matuji si, že jsem musela často nosit 

holínky. A na deštníky s pláštěnkami 
se také nesmělo zapomínat. Slova 
supercela, přívalové deště, bleskové 
povodně nebo tornáda lidé nepou-
žívali. Za tři čtvrti století se mnohé 
změnilo. Mám na mysli klima, dů-
sledky vyšších teplot, ale i naši kraji-
nu a lidi, co v ní žijí a ovlivňují ji.

Z pohledu letošního suchého léta a nejen letošního, 
někteří čtenáři těžko uvěří, že voda, bez které si na 
jedné straně nedovedeme život představit, byla např. 
před 70 a 80 lety pro naše občany a zejména pro 
zemědělce nespoutaný a těžko zvladatelný živel. 
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Historie obce

Vraťme se už do zmíněných sedmde-
sátých let minulého století. Místní tře-
ba vzpomínají na „velkou vodu” v létě 
1966, na vydatný slejvák v posledním 
červnovém týdnu roku 1975, dále 1977 
a 1982. V paměti mají i Medarda v roce 
1971, který potvrdil známou pranostiku 
v plné míře. Pršelo takřka celých, ne-
konečných 40 dní. Některým tak pro-
pršela celá dovolená.

Jak všichni víme, obec Vestec není situ-
ovaná v blízkosti řeky nebo větší vodní 
plochy. Nižší nadmořská výška než má 
sousední Jesenice několikrát způso-
bila, že především jižní a  jihovýchodní 
okraj obce se stal jakýmsi nárazníkem 
pro valící se vodu, která se k nám řítila 
v případě vydatného deště, z dnes již 
výše položeného města. Proudy vody 
strhávaly ornici a z polí budoucí úrodu. 
Hodně také záleželo, čím byla plocha 
právě osetá. Bahnitá půda společně 
s  listím a  větvemi se valila do dvorů, 
sklepů a bytů rodinných domků. Silnice 
se změnila v souvislý vodní tok, kanály 
nestačily kalnou vodu sbírat. Mohut-
ný proud si prorážel cestu stodolami. 
I velká vrata nebyla žádnou překážkou. 
Při takové spoušti bahno snadno pro-

niklo do kuchyní a  pokojů. Záhonky 
na zahrádkách pokryla vodní hladina 
a voda ve studních byla zamořená. Při-
pomeňme si, že obec neměla tenkrát 
kanalizaci. V  těchto extrémních situa-
cích byly ve Vestci nejvíce „na ráně” 
domky pod hospodou U  Klimešů, sa-
mozřejmě celá řada domů podél Ves-
tecké ulice a další.

Po dešti nezbylo postiženým nic jiné-
ho než vyhrnout rukávy, sehnat lopaty, 
kbelíky, košťata, hadry a  pustit se do 
odklízení a čištění. Na nářky času moc 
nezbylo, ale nikdy nechyběla vzájemná 
sousedská výpomoc, ať už byla fyzická 
nebo psychická.

Dnešní vyprávění patří do kategorie 
vzpomínek. Od těchto mokrých epizod 
se přehouply desítky let. Obec Vestec 
prošla velkými změnami a  úpravami. 
Ale ještě jsme se nenaučili za tu dobu 
poroučet větru, dešti. Neumíme od-
hánět ani zlověstné dešťové mraky. 
Musíme tedy jen doufat, že případná 
dešťová prověrka nám nebude dělat 
znovu vrásky na čele. 

Blanka Pašková
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DDÝÝŇOHRANÍ &DÝŇOHRANÍ &
HHHAALLLLOOWWEENSKÝÝ RREEJJHALLOWEENSKÝ REJ

dýně lze zakoupit na místě, potřeby na dlabání si přineste vlastní

pro malé i velké
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